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Tallinnas, 14. septembril 2022 
Algus:  15:00 
Lõpp:  17:00 
 
Osalesid juhatuse liikmed vastavalt registreerimislehele, juures viibisid isikud vastavalt registreerimislehele. 
 
 
 

1. Arengukomisjoni koosseisu täiendamine 
 
Andre Sepp selgitas arengukomisjoni koosseisu täiendamise vajadust.   
Otsustati: 
1.1. Võtta vastu HOL juhatuse 14.09.2022 otsus nr 25 „Arengukomisjoni koosseisu täiendamine“. 

 
2. HOL 2022. aasta eelarve 7 kuu täitmise ülevaade 

Ene Millert andis ülevaate 2022. aasta eelarve täitmisest 01.08.2022 seisuga. Tähelepanu on vaja pöörata elektri- ja 
küttekulude võimalikule muudatusele. 
Otsustati: 
2.1 Võtta HOL 2022. aasta eelarve 7 kuu täitmise ülevaade teadmiseks. 
 
 

3. Uusimaa Omavalitsuste Liiduga koostöömemorandumi allkirjastamine 
 
Kaarel Kose andis ülevaate Uusimaa Omavalitsuste Liiduga koostöömemorandumi ettevalmistamise käigust ja 
memorandumi projektist. Allkirjastamine võiks toimuda Harjumaa Ballil 30.12.2022. 
Otsustati: 
3.1 Kiita heaks koostöömemorandumi projekt Uusimaa Omavalitsuste Liiduga. 
3.2 Volitada HOL esimeest  allkirjastama koostöömemorandumit Uusimaa Omavalitsuste Liiduga.  
 
 

4. Kesk-Läänemere programmi täistaotluse sisseandmine (StopWa projekt) ja teiste programmide 
hetkeseis 

 
Tiina Beldsinsky tutvustas Kesk-Läänemere programmis StopWa projekti sisseandmise teemat ning andis 
lühiülevaate ka teiste käimasolevate programmide hetkeseisust. 
 
 

5. MATA 2023. aasta taotlusvoor 

Tiina Beldsinsky tegi ülevaate MATA 2023. aasta taotlusvooru ettevalmistamisest ja andis teavet meetmesse 
prognoositavast vahendite mahust. Taotlusvoor tuleb analoogne varasemate voorudega, muudatused on kavandatud 
2024. aastast. Oktoobris on vaja esitada jaotus MATA, HAJA ja KOP vahel. Pärast MATA summade selgumist 
avatakse ka voor.  
 
 
 

6. Ülevaade Tallinna ringraudtee riigi eriplaneeringu algatamise hetkeseisust 
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Andre Sepp ja Kristjan Kenapea tegid juhatusele ülevaate Tallinna ringraudtee REP ettevalmistavate toimingute 
hetkeseisust. Muuhulgas peatuti Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumi poolt kujundamisel oleval seisukohal 
(Euroopa Liidu transpordivõrgustiku täiendamise ettepanekust tuleneda võiv Eesti raudteede rööpmelaiuse üldise 
muutmise võimalus jms). 
Otsustati: 
6.1 Pidada vajalikuks olla kursis Rahandusministeeriumile laekuvate seisukohtadega Tallinna ringraudtee REP 

algatamise vajalikkusest. 
6.2 Kontakteeruda Rahandusministeeriumiga Vabariigi Valitsusele esitatava Tallinna ringraudtee REP 

ettevalmistamise käigus ning teavitada ettevalmistatavast eelnõust ka kõiki koostööpartnereid. 
6.3 Tallinna ringraudtee REP-s on vaja kaaluda igal juhul võimalusi 1520 mm rööpmelaiusega raudtee 

rajamisvõimaluste osas, arvestades seejuures ka Euroopa Liidu suuniseid. 
 
 

7. Harjumaa Spordiliidu poolt korraldatavad spordipäevad 
 

Harjumaa Spordiliidu tegevjuht Sirje Tikerpäe rääkis Harjumaa Spordiliidu plaanidest Harjumaa kohalike 
omavalitsuste spordipäevade korraldamise. Peatuti ka senistel kogemustel ja võimalustel tulevastele üritustele 
uuendatud sisu anda. Harjumaa Spordiliit tegi omavalitsusjuhtide seas küsitluse seniste spordipäevade osas, 
arvamused on üldjoontes heakskiitvad, kultuuriprogrammi raames peeti vajalikuks isetegevuse asemel tellida esineja 
ning talispordipäeva pidamise osas on arvamused pooleks. 
Otsustati: 
7.1 Kultuuriprogrammi raames pidada vajalikuks isetegevuse asemel tellida esineja, kuid oluline on esinejale 

makstava tasu optimeerimine.  
7.2 Talispordipäeva pidamise osas teha täiendavad otsustused. 
 
 

8. HOL volikogu 21.09.2022 koosolek 
 

Andre Sepp andis ülevaate kavandatavast HOL volikogu 21.09.2022 koosolekust Paldiskis, s.h plaanitavatest 
teemadest koosoleku päevakorda.  
Otsustati: 
8.1 Kinnitada HOL volikogu 21.09.2022 koosoleku päevakord. 

 
 

9. Informatiivsed ja kohapeal algatatud teemad 
 
9.1 Ülevaade turismivaldkonna arengutest ja DMO-de temaatika hetkeseisust. Tallinn on eraldi DMO, samas 

Harjumaaga ühiselt on valmis DMO-na tegutsema Raplamaa ja Läänemaa. Harjumaa kolm idapoolsemat 
omavalitsust saavad Virumaa DMO-ga ühinemise edaspidi otsustada. 

9.2 Teave mikrokraadi õppe käivitamisest koostöös Tallinna Ülikooliga. 
9.3 Informatsioon Rae riigigümnaasiumi loomisest: ehitusleping on allkirjastatud, valmib 2024. aasta jaanuaris. 
9.4 Teave Viljandis 29.-30.09.2022 toimuvast Omavalitsuspäevast, Viimsis 21.10.2022 toimuvast Harjumaa 

Omavalitsuspäevast ning Harjumaa tänuüritusest 24.11.2022.  
9.5 Pöörduda kohalike omavalitsuste elektri universaalteenusega hõlmatuse osas ning küttekulude 

kompenseerimisvõimaluse osas Valdade ja Linnade Liidu ning Vabariigi Valitsuse poole.  Samas paluda 
mõelda riigi investeeringute peale, kuidas pikemaajaliselt elektri- ja küttekulude hinnatõusu riske maandada. 

9.6 Algatada uuesti lasteaedade kohatasu ja lastehoiu tagamise kohustuse temaatika, tehes asjakohase 
pöördumise Riigikogule ning Haridus- ja Teadusministeeriumile. 

9.7 Maakaitsepäeva edasipidine korraldamine: küsida võimalikelt korraldajatelt nende seisukohta ning teha 
järgnevate aastate plaan. Pidada vajalikuks omavalitsusjuhtide sellekohast küsitlust.  

 
 
/ digitaalselt allkirjastatud /    / digitaalselt allkirjastatud / 
 
Andrus Umboja      Kristjan Kenapea 
HOL esimees     Protokollija 


